
PROTOKÓŁ Nr 16/19
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 20 września 2019 roku

Lista obecności członków komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański  – Wójt Gminy Mielnik
2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński  – Zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska  – Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki  – Sekretarz Gminy
5. Pan Damian Sypek  – dyrektor Zespołu Szkół
6. Pan Arkadiusz Panasiuk  – pracownik GOKSiR 
7. Pani Katarzyna Warszycka  -  kierownik GOPS
8. Pani Irena Wysocka –  dyrektor GBP

Obradom  Komisji  przewodniczyła pani  Alicja  Sawczuk  –  Zastępca
Przewodniczącego Rady Gminy

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad X sesji Rady Gminy
Mielnik:
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019,
2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-2029,
3) o zmianie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości,
4) w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Mielnik  do  zawarcia  porozumienia

międzygminnego z Gminą Miasta Siemiatycze w sprawie powierzenia realizacji
zadania  w zakresie prowadzenia publicznego transportu zbiorowego na obszarze
gmin Mielnik oraz Siemiatycze,

5) w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia  działalności  publicznego  gimnazjum  w
Mielniku,

6) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Mielnik,

7) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy,

8) w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.
2. Przyjęcie  informacji  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  oraz  realizacji

inwestycji, remontów w tym z funduszu sołeckiego.
3. Informacja  o  przebiegu  wykonania  planów  finansowych  instytucji  kultury  oraz

pozostałych jednostek za I półrocze, uwzględniające w szczególności stan należności i
zobowiązań w tym wymagalnych.

4. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego.
5. Informacja  Wójta  Gminy  o  pozyskaniu  funduszy  zewnętrznych  w  bieżącej

działalności gminy w 2019 roku.
6. Sprawy bieżące.
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Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2019.

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali:

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  o  wydatki  na  wodociąg  na  ulicy  Królewskiej.
Stwierdził, że w sprawie tej zawarliśmy porozumienie z powiatem więc dlaczego wodociąg
mamy przekładać z własnych środków.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że wodociąg jest nasz i to jest nasze zadanie.

Pan Wójt – poporzednia władza nie uwzględniła w projekcie przebudowy ulicy Królewskiej
wodociągu i oświetlenia. Kwota wykazana w zmianach do budżetu jest kwotą szacunkową.

Pan radny Leszek Karbowski poprosił  o  wskazanie  oszczędności  z  tytułu  planowanego
wykonania nawodnienia boiska.

Pan  Arkadiusz  Panasiuk –  pracownik  GOKSiR  wyjaśnił,  że  będą  to  oszczędności  na
wodzie, zakupie węży do podlewania, czasie pracy pracowników, którzy przychodzą o 5 rano
i leją wodę. Wynajmuje się również strażaków do podlewnia boisk.
Wpłynęły cztery oferty na wykonanie nawodnienia,  rozpiętość finansowa ofert  jest  od 27
tys.zł. do 40 tys.zł.

Pan  radny  Franciszek  Butkiewicz zapytał,  czy  po  zainstalowaniu  nawodnienia  będą
zwalniani pracownicy GOKSiR którzy dotychczas podlewali boisko.

Pani radna Alicja Sawczuk poprosiła o konkretne liczby osczędności.

Pan Arkadiusz  Panasiuk odpowiedział,  że  GOKSiR nie  ma  jeszcze  rachunku  za  pobór
wody. Nawodnienie boiska da o wiele większe efekty niż podlewanie. Pracownicy nie będą
zwalniani, będą efektywnie wykorzystani przy innych pracach. Dużo pracowników GOKSiR
przebywa na zwolnieniach lekarskich.

Pan radny Leszek Karbowski wyraził nadzieję, że jest to racjonalny wydatek, choć radni
poza osczędnością wody nie widzą żadnych innych oszczędności.

Pan Wójt nie zgodził się z tym stwierdzeniem. Nawodnienie boiska powinno być zrobione
już  dawno,  w  poprzednich  kadencjach.  Oprócz  oszczędności  wody,  efektywniejszego
wykorzystania  pracowników,  zaoszczędzimy  również  na  zatrudnieniu  strażaków  do
podlewania,  co  ma  miejsce  obecnie.  Strażakom płacimy 20 zł.  za  godzinę  pracy.  Przede
wszystkim poprawi  się  jakość  boiska,  które  kiedyś  było  jednym z  lepszych  a  teraz  jest
najgorszym. Jeśli chcemy aby Klub Sportowy funkcjonował nadal, aby organizowano u nas
obozy sportowe, to musimy mieć dobre boisko. Jeśli nie zrobimy tego teraz, to za rok będzie
jeszcze drożej.
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Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że nie neguje potrzeby nawodnienia, jednak jeśli w
coś się inwestuje, to są oczekiwania, że z tego tytułu będą wymierne oszczędności.

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że rozumowanie radnych zmierza do tego, że trzeba będzie
kogoś w GOKSiR zwolnić.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził, że jest to nieprawdą. Radni oczekują, że na sesji
zostanie przedstawione wyliczenie ile zaoszczędzi się na wodzie itp. Wtedy budżet GOKSiR
na rok przyszły powinien być mniejszy.

Pan Damian Sypek - Prezes Klubu MKS poinformował, że obozy sportowe żywiły się w
szkole  i  to  był  zysk  szkoły.  Pozyskane  w  ten  sposob  pieniądze  w  kwocie  30  tys.zł.
przeznaczone zostały  na   naprawy sprzętu  i  zakupy.  Drużyny,  które  były  w Mielniku na
obozach  sygnalizowały,  że  jeśli  nie  poprawi  się  jakość  boiska,  to  w  przyszłym  roku
zrezygnują z przyjazdu do Mielnika.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o zmniejszony zakres prac przy Chacie Edukacji oraz
jakie są szanse na budowę ulic w Mielniku zważywszy, że mamy już połowę września.

Pan Wójt Gminy
Na  dokończenie  budowy  Chaty  Edukacji  potrzebujemy  800  tys.zł.  Proces  dokończenia
budowy rozłożony jest na trzy lata. W roku bieżącym chcemy zrobić instalację elektryczną i
sanitarną. Niebawem wznowione zostana prace wykończeniowe przy Chacie Edukacji.
Jeśli chodzi o ulice w Mielniku, to unieważniliśmy przetarg na ulicę Ścianka ze względu na
zbyt wysoką cenę.W przyszłym tygodniu ogłaszamy nowy przetarg, jeśli znowu nie wyjdzie,
to  środki  z  funduszu soleckiego  Mielnika  przeznaczymy na  budowę zjazdu  do Topoliny.
Bierzemy pod uwage wykorzystanie tam kostki przeznaczonej wcześniej na ulicę Zaszkolną.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał co dalej z ulicą Zaszkolną.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  musimy  rozwiązać  problem  odprowadzenia  wody  z  ulicy
Zaszkolnej.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zaproponował  zmianę  projektu  i  zrobienie  2  metrowego
chodnika na Ściance. Zdaniem pana Toboty nie ma potrzeby budowy tam ulicy.

Pan Sekretarz Gminy stwierdził, że po poszerzeniu po obu stronach wjazdów na tę ulicę,
pozostałoby tylko 80 metrów chodnika.

Pan Wójt przypomniał, że Mielnicki Klub Sportowy zwrócił się z wnioskiem o zwiększenie
dotacji dla Klubu o kwotę 30 tys.zł.

Prezes Klubu Pan Damian Sypek wyjaśnił, że w Klubie jest teraz więcej dzieci i dorosłych
zawodników z Mielnika.

Pani  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  na  sesję  przygotuje  w tej  sprawie  propozycję
zmian do budżetu.
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Komisje  6  głosami  za,  przy  8  głosach  wstrzymujących  się,  nie  wydały  opinii  do
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

(w zał. na str..........prot.)
/po przerwie/

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-2029.

Komisje 8 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-
2029.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(3).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnień
w podatku od nieruchomości. Poinformował, że OSP Sutno i Oksiutycze otrzymały z MSWiA
dofinansowanie na remont garaży. Ponieważ warunkiem otrzymania dotacji jest posiadanie
budynku, zawarliśmy z tymi jednostkami umowy użyczenia garaży. To z kolei spowodowało
obowiązek podatkowy dla OSP i aby tegu uniknąć przygotowano projekt uchwały w sprawie
zwolnienia  gruntów  i  budynków  lub  ich  części  związanych  z  prowadzeniem  statutowej
działalności  polegającej  na  wykonywaniu  zadań  w  zakresie  ochrony  przeciwpożarowej z
podatku od nieruchomości.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(4).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy
Mielnik do zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Miasta Siemiatycze w sprawie
powierzenia realizacji zadania w zakresie prowadzenia publicznego transportu zbiorowego na
obszarze gmin Mielnik oraz Siemiatycze.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o funkcjonowanie transportu gminnego i o wysokość
dotacji ze strony Siemiatycz.

Pan Wójt odpowiedział, że w lipcu br. sprzedano ok.40 biletów, w sierpniu – 132. Kwota
dotacji wyniesie 3 tys.zł. miesięcznie i dotyczyć będzie października i listopada. Podpisaliśmy
porozumienie  z  Wojewodą  Podlaskim  w  sprawie  dofinansowania  ze  środków  Funduszu
Rozwoju  Przewozów Autobusowych.  Koszt  dofinansowania  do przewozów autobusowych
będzie  w  granicach  20-21  tys.zł.  Jesteśmy  w  województwie  liderem  w  ilości  linii
autobusowych, mamy ich 11.
Wójtowie  Gminy  Siemiatycze  i  Nurca  Stacji  nie  byli  zainteresowani  przystąpieniem  do
finansowania linii autobusowych.
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Pan radny Wiesław Remesz poinformował, że mieszkańcy jego wsi chcieliby aby autobusy
nadal kursowały we wtorki i w czwartki.

Pan  Wójt  odpowiedział,  że  na  razie  nie  jest  to  możliwe,  możemy  od  przyszłego  roku
zastanowić się nad kursowaniem autobusu tylko w czwartek (bez wtorku).

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaoipiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Mielnik  do  zawarcia  porozumienia
międzygminnego z Gminą Miasta Siemiatycze w sprawie powierzenia realizacji zadania w
zakresie  prowadzenia  publicznego  transportu  zbiorowego  na  obszarze  gmin  Mielnik  oraz
Siemiatycze.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(5).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia
działalności publicznego gimnazjum w Mielniku.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  zakończenia  działalności  publicznego  gimnazjum  w
Mielniku.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(6).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie regulaminu
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Mielnik,

Komisje 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Mielnik,

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  o zmianie  uchwały  w sprawie  zasad
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy,

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego zasobu gminy.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 1(8).

Pani Katarzyna Warszycka – kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie
uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.
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Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.

(w zał. na str..........prot.)
Do punktu 2.

W  dyskusji  nad  informacją  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  oraz  realizacji
inwestycji, remontów w tym z funduszu sołeckiego głos zabrali:

Pan radny Kazimierz Tobota poinformował o rozbieżnościach w ilości osób zatrudnionych
w Żłobku, wcześniej wykazano 8 osób a teraz 4 osoby.

Pan Damian Sypek – dyrektor Żłobka udzielił wyjaśnień w tej sprawie. Poinformował, że
oprócz pracowników Żłobka na 1/8 etatu zatrudniony jest dyrektor, księgowa, osoba od płac i
kadrowa.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zaproponował zmniejszenie o połowę funduszu sołeckiego,
bo ludzie nie wiedzą już co z tymi pieniędzmi zrobić

Pan Zastępca Wójta stwierdził, że może już wyczerpała się formuła wykorzystania funduszu
sołeckiego. Wyraził nadzieję, że w związku z powstawniem Klubu Seniora i Kół Gospodyń
Wiejskich srodki z funduszu sołeckiego będą lepiej wykorzystywane.
Poinformowal  o  zatrudnieniu  opiekuna  Klubu  Seniora  pani  Aliny  Hackiewicz  -Stępień.
Zajęcia Klubu będą prowadzone w świetlicach wiejskich.

Pani  Skarbnik stwierdziła,  że  czasami  solectwa  mają  błędne  przekonanie,  że  środki
pieniężne funduszu pochodzą nie wiadomo skąd, a przecież są to wydzielone pieniądze z
budżetu. W tym roku nasz fundusz sołecki to 400 tys.zł.

Pan  Wojt  Gminy stwierdził,  że  nie  zawsze  jest  zdrowy  rozsądek  w  wydawaniu  tych
pieniędzy. Sołectwa planują zadania, gdzie udział funduszu stanowi tylko część potrzebnych
środków i liczą na to, że resztę dołoży Wójt. Jako przykład takiego myślenia podał wniosek
jedenego  z  sołectw  o  przeznaczeniu  środków  na  zakup  równiarki.  Koszt  zakupu  nowej
równiarki to pół miliona złotych, używanej to 200 tys.zł.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdzil, że nie ma co kupować starej równiarki, bo będzie
tylko generować straty. Uznał, że pomysł kupna równiarki nie jest dobry.

Pan  radny  Wiesław  Remesz negatywnie  ocenił  dotychczasową  pracę  wynajmowanej
równiarki.

Pan radny Kamil Zalewski zaproponował aby Wójt każdorazowo uczesniczył w zebraniach
wiejskich i hamował nierozsądne pomysły.

Pan  radny  Zdzisław  Szarek zaproponował,  aby  wyodrębnić  fundusz,  przedstawić  go
sołtysom i pogodzić racje poszczególnych sołectw.

Pan radny Leszek Karbowski poinformował o nieprzyjemnej sytuacji w trakcie ostatniej
Biesiady Mielnickiej. Występował zespół z Zakrza za Bugiem, po zakonczeniu występu nikt
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nie  podziękował  zespołowi  i  nik  go  nie  pożegnał.  Sołtys  wyraźnie  nie  radził  sobie  z
prowadzeniem imprezy, ale byli inni czlonkowie rady sołeckiej, którzy powinni to zrobić.

Pan radny Wieslaw Remesz wracająć do dyskusji nt. jakie ulice w Mielniku trzeba wykonać
w pierwszej kolejności uznał, że zjazd do Topoliny jest ważniejszy niż ulica Ścianka.

Pan  radny  Leszek  Karbowski także  przychylił  się  do  stwierdzenia,  że  w  pierwszej
kolejności należy zrobić zjazd do Topoliny. Zwrócił uwagę na zły stan amfiteatru, którym
także  powinniśmy  się  zająć.  Jesli  chcemy  nadal  robić  tam  koncerty  szopenowskie,  stan
amfiteatru powinien się poprawić.

Pan  radny  Jerzy  Weremjewicz zaproponowal  aby  pieniądze  z  funduszu  sołeckiego
przeznaczyć na potrzeby mlodzieży.

Pani  Irena  Wysocka –  dyrektor  GBP poinformowała,  że  jest  za  tym aby  jak  najwięcej
środków przeznaczyć na potrzeby mlodzieży. Jest do wzięcia dużo małych grantów np. na
place zabaw. 

Pan radny Kamil Zalewski poinformował, że od czasów gimnazjum aktywnie działał na
rzecz pozyskania środków finansowych do świetlicy w Tokarach. Z pomoca pani M.B pisał
wnioski  do  gminy  o  pieniądze.  Ta  aktywność  zapewne  przyczyniła  się  do  tego,  że
wystartował do rady gminy i uzyskał mandat radnego.

Komisja przyjęła do wiadomości informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze
oraz realizacji inwestycji, remontów w tym z funduszu sołeckiego.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 3.

Komisja  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  przebiegu  wykonania  planów
finansowych instytucji kultury oraz pozostałych jednostek za I półrocze, uwzględniające w
szczególności stan należności i zobowiązań w tym wymagalnych.
Informacje na ten temat zawarte są w materiałach przedstawionych w poprzednim punkcie.

Do punktu 4.

Pan dyrektor Zespołu Szkół w Mielniku przedstawił informację o przygotowaniu placówek
oświatowych do roku szkolnego.
Poinformował o otwarciu w dniu wczorajszym ścieżki edukacyjno-przyrodniczej.

Komisje przyjęły do wiadomości informację o przygotowaniu placówek oświatowych
do roku szkolnego.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 5.

Pan  Wójt  przedstawił  informację  o  pozyskaniu  funduszy  zewnętrznych  w  bieżącej
działalności gminy w 2019 roku.
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Pan radny Kazimierz  Tobota zapytał  skąd będą  w budżecie  środki  na projekty  w roku
przyszłym.

Pan  Wójt  –  będziemy  szukać  środków  na  te  zadania.  Na  już  trwające  projekty  mamy
zapewnione środki. Pan Wójt poinformował o odrzuceniu naszego wniosku na kanalizację w
Moszczonie Królewskiej. Może przepaść nam 400 tys.zł. na park, musimy w przyszłym roku
mieć  zabezpieczone  środki  na  kontynuację  prac  na  drodze  Mielnik-Mętna-Adamowo.
Wykonawca ulicy Białęj  zapewnił,  że do 15 grudnia br.  ulica ta zostanie zrobiona.  O 1,5
miesiąca Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego przesunęło termin wydania decyzji
w sprawie Góry Zamkowej.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  o  uzasadnienie  odrzucenia  projektu  na
kanalizację w Moszczonie Królewskiej.

Pan Wójt  odpowiedział,  że wniosek nasz nie spełnił  wymogów formalnych. O szczegóły
będziemy pytać firmę, która odpłatnie sporządziła wniosek.

Komisje  przyjęły  do  wiadomości  informację  Pana  Wójta  o  pozyskaniu  funduszy
zewnętrznych w bieżącej działalności gminy w 2019 roku.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 6.

Pan  Wójt poinformował,  że  pan  Darek  Waligórski  przedstawiciel  Konnej  Wyprawy  -
Wrześniowy Szlak 1939 – 2019 zwrócił się z propozycją zorganizowania żywej lekcji historii
w Mielniku. Kawalerzyści w ramach odtworzenia 700 kilometrowego szlaku walk Pułku 3
Strzelców  Konnych  oraz  Suwalskiej  i  Podlaskiej  Brygady  Kawalerii  z  okresu  Kampanii
Jesiennej  Wojny  Polskiej  1939  r.,  w  80.  rocznicę  wybuchu  II  Wojny  Światowej  w  dniu
jutrzejszym dotrą do Mielnika, a następnie przeprawią się przez Bug.

Radni wyrazili zgodę wydatkowania na ten cel kwoty 7 tys.zl.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała

Elżbieta Szymańska

Zastępca Przewodniczącego

            Alicja Sawczuk


